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Írásbeli kérdés

„Miért nem szünteti meg a Kormány az iparűzési adót?" címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Veres János pénzügyminiszter úrhoz . A kérdésre a választ
írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Azért fordulok Önhöz írásbeli kérdésemmel, mert az elmúlt időszakban igen ellentmondásos
kormányzati nyilatkozatok és döntések születtek az iparüzéri adóval kapcsolatban, aminek
megértéséhez csakis Ön nyújthat segítséget .

A Pénzügyminisztérium hosszú ideig azt az álláspontot képviselte, hogy az uniós
csatlakozáskor kapott derogációnak köszönhetően 2007 . december 31-ig fennmaradhatnak az
iparüzésiadó-kedvezmények, tehát az EU elfogadja ezt az adónemet . Már ezt az érvelést is
sok szakértő helytelennek tartotta, de az legalább kiderült belőle, hogy a Kormánynak
szándékában áll ezt követően változtatni az adópolitikáján . Ehhez képest a mostani
adótörvény-módosítások zárórendelkezései szerint a Kormány 2007 végével sem szünteti meg
az adónemet .

Bizonyára Ön is hallotta, hogy a Zala Megyei Bíróság előzetes döntéshozatali kérelemmel
fordult az Európai Bírósághoz azzal a kérdéssel, hogy a magyar iparűzési adó az uniós
csatlakozás időpontjától kezdve ellentétes-e a közösségi joggal. Tekintettel arra, hogy ez év
márciusában a magyar adónemre nagyban hasonlító olasz regionális adó (irap) esetében a
második főtanácsnoki indítvány is a közösségi jogot sértőnek találta a terhet, több mint
valószínű, hogy az iparűzési adó is erre a sorsra fog jutni .

Kérdezem ezért Miniszter úrtól :
- Mivel magyarázza, hogy a Kormány, korábbi ígérete ellenére mégsem kívánja

megszüntetni az adónemet? Ez csak időhúzási taktika a részéről, vagy van valamilyen
kiforrt álláspontja az adónem jövőjét illetően?



- Amennyiben az Európai Bíróság az adó azonnali eltörlésére szólítná fel, hogyan kívánja
pótolni az államkasszában jelentkező hiányt, és miből fogja visszafizetni a gazdasági
társaságoktól jogellenesen beszedett milliókat?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2006 . július 10 .
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